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Dnr 13KS/0288 Kommunstyrelsen 2014-06-04 §113 

Belysningsprogram för Värmdö kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Värmdö belysningsprogram, inklusive bilaga centrala Gustavsberg, 

godkänns. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I beslut om 2011 års budget gav kommunfullmäktige 

samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att utarbeta ett förslag till 

belysningsprogram för Värmdö kommun. I maj 2012 gav 

kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta ett 

belysningsprogram för centrala Gustavsberg. Belysningsprogrammet för 

Värmdö kommun har behandlats av samhällsplaneringsnämnden. Den 

bilaga till programmet som berör belysning i centrala Gustavsberg har 

behandlats av kommunstyrelsens gustavsbergsutskott. De två programmen 

har utarbetats parallellt för att skapa samsyn och likhet. 

Samhällsplaneringsnämnden föreslog 140304 § 18 att 

belysningsprogrammet för Värmdö kommun godkänns samt att ett 

ytterligare mål, gällande bländning och ljusföroreningar, läggs till 

programmets föreslagna fyra mål. Kommunstyrelsens gustavsbergsutskott 

föreslog 130508 § 38 att bilaga Centrala Gustavsberg godkänns. 

Förvaltningen föreslår att belysningsprogrammet för Värmdö kommun, 

inklusive bilaga centrala Gustavsberg, godkänns utan tillägg. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, Belysningsprogram frö Värmdö kommun, 2014-04-25. 

Bilaga centrala Gustavsberg. 

 
Yrkanden 

Malin Åberg- Aas (MP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till 

kontorets förslag. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Åberg-

Aas (MP) m fl., yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

Åberg-Aas m fl., yrkande. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

” Den socialdemokratiska gruppen är glada åt att den motion om ett 

belysningsprogram som vi föreslog, och som röstades ned, till slut ändå blev 

verklighet. Vi saknar dock fortfarande barnperspektivet i programmen och 

kommer att verka för att det arbetas in tydligare framöver. 

 

Barn tar sig fram utan vuxna genom att gå och cykla. Eftersom de är kortare 

än vuxna syns de sämre. Utöver att de inte syns lika tydligt för bilister, har 

de sämre kognitiv förmåga än vuxna att agera i trafiken. Vi skulle vilja se att 

kommunen, utöver ett generellt barnperspektiv, ser särskilt till barnens 

behov. Vi vill att Värmdö kommun belyser gångstråk till skolor, 

idrottsplatser, kulturhus, lekplatser, det vill säga platser dit barn går/cyklar 

dagligen/ofta. Vi vill även se lekplatser belysta under dag- och kvällstid, så 

att barnen kan leka ute även under årets mörkare period. 

 

I dag finns exempelvis stora brister kring flera förskolor och skolor. Gång- 

och cykelvägar är dåligt belysta, om de över huvud taget är belysta. Det 

finns också exempel på gator där många barn rör sig på väg till och ifrån 

skolan, med för höga lyktstolpar vars ljus inte belyser sidan av gatan där 

fotgängare rör sig, som till exempel Klostervägen i Lugnet i Gustavsberg. 

 

Vid skolor och förskolor skulle vi socialdemokrater även vilja se särskilt 

belysta övergångsställen, så att barnen lättare syns för bilister. Vi 

socialdemokrater gläds åt policyambitionerna i Värmdös översiktsplan, som 

uttryckligen åtar sig att följa FN:s barnkonvention och uppmärksamma 

barns och ungdomars behov i all planering, och kommer noga att följa att 

dessa uppfylls”. 

 
Sändlista 

KF 
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